
 

 

 

 

 

Platform Financieel Domein op 6 juli 2023 
 

Bijeenkomstimpressie door Martijn Breukelman wethouder van Hardenberg. 

 

Zoals gebruikelijk was het al voor aanvang van de vergadering erg 
gezellig in Raalte. De informele opening bestond zelfs uit een 
uitgebreide theekrans op de achterste stoelen van de zaal. Na enige 
aansporing nam eenieder een plek aan de vergadertafel in zodat we kort 
na tienen konden beginnen met onze vergadering. 

Uiteraard opende Evelien ons beraad met een warm welkom. Wat volgt 
is een reeks aan terugkoppelingen van zaken die hebben gespeeld na ons 
vorige overleg. Zo is er een klein comité in Den Haag geweest om 
landelijk beleidsmakers deelgenoot te maken van onze smartelijke 
gewaarwordingen rondom de gemeentefinanciën. Zorgen die, zo wordt 
gesteld, gedeeld worden door het VNG-bestuur en ook door praktisch 
alle leden zo getuigt de aangenomen motie tijdens het congres. Vanuit 
de VEGANN klinkt er een korte terugkoppeling op de samenstelling van het bestuur, het verschuiven 
van de financiële nadruk naar de energietransitie, de afwikkeling van de verkoop van Fudura en 
strategische keuzes in de warmtestrategie. Vitens moest nodig bijkomen van de droge juni-weken 
dat een update nu niet kon worden gegeven. 

 

Spoedig staat de invoering van de omgevingswet voor de deur. Marc en Ruud hebben nog geen 
inhoudelijk gesprek gehad en kunnen logischerwijs daar ook geen terugkoppeling van doen. Lucas is 
bij een landelijke oploop van Liesbeth geweest. Aldaar klonk er veel kritiek over de invoering van de 
nieuwe wet.  



Onze voorzitter doet de oproep om dit goed te blijven monitoren ze neemt daartoe ook contact op 
met de voorzitter van het platform ruimtelijk domein om te kijken waar we samen op kunnen trekken. 

Onze man in Den Haag, Harry, praat ons bij over o.a. de stand van zake van de herijking 
gemeentefonds. Er is weinig nieuws, er zijn vooral veel bijpraat momenten tussen de VNG en het 
ministerie. Langzaam maar zeker lijkt het door te dringen dat gemeenten in 2026 echt een probleem 
hebben. We kunnen naast Harry ook Marc inhoudelijk voeden m.b.t. de Taskforce. 

 

Bruno neemt ons vervolgens mee in enkele actuele ontwikkelingen. Daarbij komt ook de discussie 
over het wel of niet laten zien van de tekorten in ’26 aan de orde. Veel gemeenten gaan daar voor 
kiezen. De indruk die nu gegeven wordt is dat het Rijk in ’26 niet veel gaat doen en dat men naar ’27 
aan het ‘kijken’ is. Afijn, wordt vervolgd. Interessant is de gedachte om niet te bezuinigen of roden 
cijfers te laten zien maar om taken terug te geven aan het Rijk. Er worden wat ongelukkige 
voorbeelden genoemd, maar de gedachte is goed. Daar gaan we in september en oktober vast over 
door! Mooi is de oproep van Harry om gezamenlijk tot een document te komen waarin we laten zien 
wat het effect van het ‘ravijn’ is, wat dit in de praktijk voor gemeenten en dus voor inwoners betekent. 
Vervolgens neemt Bruno ons mee in de wereld achter de cijfers in het gemeentefonds. 

Terug naar de regio, Martin neemt ons mee in de uitkomsten van de enquête die onder gemeenten is 
gehouden over het financieel perspectief. Misschien is de term ‘doorzichtkunde’ eigenlijk wel beter 
dan ‘perspectief’. In dat woord schuilt immers iets positiefs, iets dat in de presentatie bepaald niet 
terugkwam. Niet op jeugdzorg, verbonden partijen, grondprijzen, prijs-loon ontwikkelingen, krapte 
op de arbeidsmarkt etc. 

Kortom; de bijeenkomst van 6 juli heeft twee belangrijke functies gehad. Enerzijds het kennisdelen 
en op de hoogte zijn van de laatste ontwikkelingen en anderzijds het creëren van het gevoel dat 
gedeelde smart halve smart is. De boodschap aan ‘Den Haag’ is en blijft: Een kleine aardappel moet 
je niet schillen. Na het overleg is er een informele lunch, we wensen elkaar een fijne en natte zomer.  

Dat laatste is inmiddels uitgekomen       

Groet, Martijn 


